
Zápisnica zo zasadnutia školskej komisie KSK 
konanej dňa 30. 09. 2010 

 
 
Prítomní:   podľa   prezenčnej   listiny. 
 
Program rokovania: 
 
1. Otvorenie 
2. Návrh VZN KSK o poskytovaní soc. služieb a spôsobe určenia úhrady, výške úhrady 

a spôsobe platenia úhrady za soc. služby v zariadeniach soc. služieb a v zariadeniach 
vykonávajúcich opatrenia sociálnoprávnej ochrany detí a soc. kurately v zriaď. 
pôsobnosti  KSK   

3. Odvolanie a delegovanie zástupcov zriaďovateľa z radov poslancov do rád škôl 
4. Informatívna správa o absorpčnej schopnosti KSK v rámci čerpania prostriedkov 

z fondov EÚ v programovacom období 2007-2013 
5. Rôzne 
6. Záver 

 
K bodu č. 1   

Pracovné rokovanie otvoril a viedol PhDr. Pavol Mutafov  podpredseda školskej komisie. 
Prítomní členovia hlasovaním schválili navrhnutý program rokovania bez bodu rôzne. 
Hlasovanie: 
za : 13 
proti: 0 
zdržali sa: 0 
 
K bodu č. 2 
 

Za spracovateľa návrhu VZN sa rokovania zúčastnila a bližšie materiál predstavila    
PhDr. M. Netolická. Dôvodom predloženého návrhu VZN je zvýšenie úhrad klientov 
v sociálnych zariadeniach na základe zvyšovania cien energií, tovarov a služieb a nárastu 
inflácie. Od roku 2003 sa úhrady klientov upravovali len raz. Návrh predpokladá nárast mesačnej 
platby klienta v sociálnom zariadení o cca 23,5 €. Z porovnania úhrad medzi jednotlivými 
samosprávnymi krajmi vyplýva, že KSK v sociál. zariadeniach má druhé najnižšie platby 
v rámci republiky. 

V rámci diskusie vystúpil: 
Ing. A. Halenár – aké sú ohlasy verejnosti a kde sa prijatím VZN soc. zariadenia posunú 
PhDr. M. Netolická – pripomienky zo strany verejnosti  k návrhu VZN zatiaľ neboli 
a predpoklad zvýšených príjmov vytvára podmienky pre skvalitnenie poskytovaných služieb 
PhDr. P. Mutafov – prečo sú tak výrazné rozdiely v platbách medzi jednotlivými samosprávnymi 
krajmi 
PhDr. M. Netolická – jednotlivé samosprávy už skôr upravovali výšku úhrad  
Uznesenie komisie: 
 Komisia odporúča zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť Návrh VZN KSK o poskytovaní 
soc. služieb a spôsobe určenia úhrady, výške úhrady a spôsobe platenia úhrady za soc. služby 
v zariadeniach soc. služieb a v zariadeniach vykonávajúcich opatrenia sociálnoprávnej ochrany 
detí a soc. kurately v zriaď. pôsobnosti  KSK   
 



Hlasovanie: 
za : 13 
proti: 0 
zdržali sa: 0 
 
K bodu č. 3 
 
 Materiál spracovaný odborom školstva bol k dispozícii členom komisie v stanovenej 
lehote, na rokovaní neboli zo strany členov komisie k predloženému materiálu žiadne 
pripomienky   
Uznesenie komisie: 
Školská komisia odporúča zastupiteľstvu KSK  prerokovať a schváliť odvolanie a delegovanie 
poslancov do rád škôl podľa predloženého návrhu 
Hlasovanie: 
za : 13 
proti: 0 
zdržali sa: 0 
 
K bodu č. 4 
 
 Nakoľko uvedený materiál nebol do termínu komisie zverejnený a členovia nemali 
možnosť zoznámiť sa s obsahom informatívnej správy, na rokovanie bol prizvaný zástupca 
spracovateľa.  
Ing. M. Filip informoval komisiu o problémoch so zdrojmi relevantných údajov a hlavnými 
závermi pripravovaného materiálu. V porovnaní s inými samosprávnymi krajmi bol KSK na      
3. mieste v počte podaných žiadostí a na 4. mieste v počte schválených žiadostí v rámci čerpania 
prostriedkov z fondov EÚ v programovacom období 2007 - 2013. 

V rámci diskusie sa Ing. A. Halenár – zaujímal, ktoré projekty boli najúspešnejšie. 
Ing. M. Filip uviedol, že  najúspešnejšie boli projekty škôl v rámci infraštruktúry vzdelávania. 
Uznesenie komisie:  
Komisia odporúča zastupiteľstvu KSK prerokovať a zobrať na vedomie Informatívnu správu 
o absorpčnej schopnosti KSK v rámci čerpania prostriedkov z fondov EÚ v programovacom 
období 2007-2013  
Hlasovanie:  
za: 13 
proti: 0 
zdržali sa: 0 
 
K bodu č. 5  
 
 So súhlasom jednotlivých členov komisie bol v  schválený bod rôzne. V rámci tohto bodu  
vystúpil vedúci odboru školstva Ing. Š. Kandráč s prehľadom priemerných prospechov žiakov    
I. ročníkov stredných škôl za posledné štyri roky, ktoré si na predchádzajúcich rokovaniach 
komisie vyžiadal pán Ing. A. Halenár.  

Ako ďalej uviedol vedúci OŠ  celý proces prijímania žiakov na stredné školy je nevhodný 
a kvalitatívne klesajúci z dôvodu nepriaznivej demografie, neexistujúch kritérií pre prijatie 
žiakov  aspoň na gymnáziá a počtu voľných miest na jednotlivých školách. Normatívny spôsob 
financovania škôl ešte umocňuje negatívny vývoj súčasného vzdelávacieho procesu.  
 Materiál bol v tlačenej podobe rozdaný všetkým prítomným členom komisie.                
Ing. A. Halenár zároveň požiadal o zaslanie v elektronickej podobe. 



 
Uznesenie komisie:  
Komisia berie na vedomie informáciu o priemerných prospechoch žiakov I. ročníkov na 
stredných školách v pôsobnosti KSK za posledné štyri roky. 
  V druhej časti bodu rôzne vystúpila RNDr. L. Sidivárová s materiálom o adaptácii žiakov 
ZŠ na stredných školách v jednotlivých predmetoch. Uvedená informácia vznikla na podmet 
a záujem výchovných poradcov zo základných škôl a odráža reálnu situáciu v podmienkach SOŠ 
obchodu a služieb v Michalovciach, na ktorej RNDr. L. Sidivárová pôsobí.  
V svojom vystúpení zhrnula hlavné demotivujúce faktory, ktoré ovplyvňujú prospech žiakov ZŠ 
ako demografický vývoj, neregulovaný počet tried, školy s rovnakým zameraním, zrušenie 
prijímacích skúšok a pod. Materiál bol v tlačenej podobe rozdaný všetkým prítomným členom 
komisie.                 
 V rámci diskusie členovia komisie (Ing. Krištan, Mgr.art Kyjovský) hovorili 
o skúsenostiach  z iných krajín, ktoré by bolo možné využiť v našich podmienkach.  

Ing. Š. Kandráč oznámil komisii, že aktuálny pokles žiakov na stredných školách je 1800 
žiakov, čo predstavuje najvýraznejší medziročný pokles za posledné školské roky. Táto 
skutočnosť sa prejaví zo strany zriaďovateľa následnou  redukciou siete škôl. 

Záverom diskusie PhDr. M. Semeš uviedol, že spomínané negatívne vplyvy vo 
vzdelávacom systéme u nás pretrvávajú už dlhšiu dobu a zásadne zmeny môže ovplyvniť len 
vláda a vhodne nastavená legislatíva. 
Uznesenie komisie:  
Komisia berie na vedomie materiál - Adaptácia žiakov deviateho ročníka  ZŠ v jednotlivých 
predmetoch prvého ročníka SOŠ. 
 
 
K bodu č. 6 
 

Po vyčerpaní všetkých bodov programu PhDr. P. Mutafov zasadnutie komisie ukončil. 

 
 
V  Košiciach 30.09. 2010 
Zapísala: MVDr. K. Franková 
 
 
              Ing. Štefan Kandráč                                                         Viliam Záhorčák 
                tajomník komisie                                                      predseda školskej komisie 


